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Meesõpetaja paneb kõik lapsed 
oma pilli järgi tantsima
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Koolireformist 
peaksime me kõik 
huvitatud olema. Lk 4

Kas linnapea pani linna 
äriühingut juhtima oma 
mehe? Lk 2

Korraldatud jäätmeveo 
käivitamine alandab 
prügiveo hinda. Lk 3

Murumuna lasteaia 
Liblikate rühma uus 
õpetaja laulab las-
tele unelaulu kitar-
ri saatel ja peab täht-
said konfliktikoos-
olekuid.

Milvi Kapaun

Elva lasteaeda Murumu-
na sattus Tartu ülikooli ha-
ridusteaduskonnas kooli-
eelse lasteasutuse õpeta-
jaks tudeeriv Timo Švedko 
kasvatajaks oma sõnul osa-
liselt juhuse, kuid päriselt 
enda vabal tahtel. Huvi 
mudilaste õpetamise vastu 
tekkis tal elukaaslase pe-
dagoogilisi õppematerjale 
uurides.

“Õppisin ülikoolis kaks 
aastat õigusteaduskonnas, 
kuid ei sattunud kohe al-
guses õigele erialale,” rää-
kis Timo Švedko. “Kui mi-
nu tulevane abikaasa alus-
tas Tartu ülikoolis lasteaia-
õpetajaks õppimist, sain 
tutvuda tema õpinguma-
terjalidega. Hakkasin uuri-
ma selleteemalist kirjan-
dust, mis oli väga huvipak-
kuv. Olen kodukeskne ini-
mene ja peretraditsioonide 
austaja. Tundsin hinges, et 
see eriala mulle sobib. Oli 
juhus, et Murumunas vaba 
õpetajakoht oli. Nii sattu-
sin siia tööle.”

Kolme nädalaga on uus 

õpetaja saanud heaks sõb-
raks lastega ja kolleegidega 
ning tutvunud lastevane-
matega. Distsipliini hoid-
misega 22 aastasel noor-
mehel probleeme pole, ka-
suks tuleb kannatlikkus ja 
asjade selgeks rääkimise 
oskus.

“Eks nad panevad mind 
siin proovile ka. Teevad mi-
dagi ootamatut või vastu-
pidi – ei tee seda, mida üt-
lesin,” rääkis Švedko. “Meil 
on olemas reeglid, millel 
on kindel mõte. Lapsele tu-
leb seletada, milleks need 
on. Vahel on vaja ka pike-

maid vestlusi pidada, siis 
teeme konfliktikoosoleku. 
Lastel põnev ka. Tähtsad 
sõnad konflikt ja koosolek, 
järelikult – tähtis asi!”

Oma ideede läbiviimisel 
on õpetajal pedagoogitöös 
kasuks ka kitarrimänguos-
kus. Aastaid ansamblis The 

Rikers mänginud ja laul-
nud pillimehel on lasteaias 
kitarr mõnusaks kaasla-
seks nii tunnis kui unelau-
lu saatmisel.

“Lastele kitarr väga 
meeldib. Mõned nägid ki-
tarri esimest korda. Tulid, 
katsusid pilli keeli... Kõik 

olid vaimustuses,” seletas 
pillimehest kasvataja.

Valdavalt naiste ame-
tiks peetud erialal Timo 
Švedko madalast palgast ja 
eelarvamustest ei hooli.

“Meesterahval takista-
vad kasvatajatööd tege-
mast väike palk ja eelar-
vamused. Kahjuks see on 
nii,” nentis Švedko. “Eelar-
vamused sõltuvad ühiskon-
nast. Ma arvan, et tulevi-
kus meie ühiskonna arva-
mus muutub ja Eesti liigub 
näiteks Soomele lähema-
le, kus on asjad teistmoo-
di. Mis töötasusse puutub, 
siis leian, et ka väikese pal-
gaga on võimalik kvaliteet-
selt ära elada.”

Südamelähedasel erialal 
on noorel õpetajal plaanis 
jätkata edaspidi õppimist 
magistrantuuris, Murumu-
nasse on plaan päriseks 
tööle jääda. Perspektiivi 
oma alal näeb lasteaiaõpe-
taja pidevas enesetäienda-
mises ja õppimises.

“Lasteaias on pidev are-
nemine igapäevatöös. Osa-
ta tuleb palju, pidev tähe-
lepanu peab olema, palju-
de asjadega tuleb arvesta-
da,” arutles Švedko. “Os-
kus kiiresti ja hästi õppida, 
uudishimu ja tahe – see on 
edasiviiv.”

Õpetaja Timo Švedko on lasteaias poistele heaks eeskujuks. Koos kasvatajaga on tore värvidega plätserdada. 
Pildile jäid Kaido Mestiljainen (vasakult), Andero Keerd, Sten-Erik Kuragin ja Antti Siim. Foto: Milvi Kapaun

Patric, 5a: Minule meeldib tädi 
Rita, aga Timo meeldib ka. Ei ole va-
rem näinud, et kasvataja on mees. Va-
hel teeb ta tööd ja õpib koolis. Mõni-
kord pahandab ka. Siis ma ei jookse ja 
ei karju. Joosta ja kisada võib õues.

Dajana-Ly, 4a: Lapsi võiksid 
onud kasvatada küll. Tahaks, et tema 
[kiigel] suurt hoogu mulle teeks. Kui 
Timot ei ole, teen ise hoogu. Ta võib 
meile kasvatajaks jääda päriseks.

Kristal, 6a: Timo on kasvataja-
tädi, kes on tegelikult kasvataja-onu. 
Meiega ta ei pahanda, pahandab pois-
te peale. Kõige rohkem meeldis, et 
värvisime koos Timoga käe ära, peo-
pesa valge ja punased sõrmed.

Sirje Kompus, kolleeg: Esi-
mest korda oma tööaja jooksul kohtun 
meeskasvatajaga. Timo on nii uudishi-
mulik, uurib ja küsib, ma ei jõua talle 
nii palju vastata. Väga hästi saab hak-
kama. Temast saab kindlasti hea las-
teaiaõpetaja, tal on selleks kõik eel-
dused olemas. Kindlasti soovin, et ta 
jääks Murumunasse tööle.

Alina, 4a Sten-Eriku ema: 
Olin meeldivalt üllatunud, kui nägin, 
et meile on tekkinud meeskasvataja, 
see teeb meie rühma eriliseks. Tore, et 
nii noor mees tahab lastega tegeleda. 
Meeskasvatajaid võiks olla rohkem.

Angela, 4a Karmeni ema: Olin 
üllatunud, et noormees tuli kasvata-
jaks. Siiamaani paistab küll, et väga 
hästi saab hakkama, on rahulik, päe-
va lõpus ei ole tal veel juuksed püs-
ti. Mardipäevapidu oli lahe – kasvata-
ja kitarriga, mängis-laulis... Siis mõt-
lesin, et nüüd võib lasteaias lastel küll 
lahedaks minna.

Merle, 4a Emily ema: Ta on 
nooremeelsem, teeb tiba teistmoodi 
asju kui vanemad kasvatajad. Mängib 
väljas lastega kulli, laulab kitarriga 
unelaulu. See meeldib lastele. Lapsed 
on hästi rahul, see on kõige olulisem.

Merit, 4a Anabeli ema: Su-
per! Võtta noorel mehel julgus kätte 
ja minna selle ala peale on mõne jaoks 
kindlasti väga suur jõupingutus. Ees-
ti mehed on meil teadagi sellised ara-
kesed. Meeskasvataja on hea poistele, 
kes isa harva näevad või teda polegi, 
on heaks meesmudeliks. 

Toomas Tarvis, Sanne-Liisi (5a) isa: Meeskasva-
taja on väga tore, sellist asja iga päev ei näe. Eriti meeldib 
see kindlasti emadele... No isadele muidugi ka. Just sel-
liseid noori meespedagooge on meil kahjuks väga vähe. 
Meesõpetajate põud valitseb ka koolides. See on meil ha-
riduses ja kasvatuses väga suur puudujääk.
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ÜKS KÜSIMUS

7. detsembrist is-
tub Elva Varahaldu-
se juhataja toolil uus 
mees, linnavolikogu 
liige ja Reformiera-
konna Elva piirkonna 
esimees Heiki Hansen 
(35). See on pannud 
linnarahva sosista-
ma, et linnapea pani 
ilma konkurssi kor-
raldamata taas ame-
tisse oma mehe ja kü-
sima, kas see amet on 
nüüd poliitiline.

Sirje Veldi

Kuidas te end uues 
ametis tunnete?

Esimeste päevade põhjal 
võiks öelda, et tunnen häs-
ti. Väljakutseid on siin palju 
ja kindlasti on siin ka palju 
tööd ja muutusi vaja – see-
ga ei kurda.

Kuidas te suhtute ar-
vamusse, et see on Re-
formierakonna poliiti-
line ametikoht?

Ei, see ei ole kindlasti po-
liitiline ametikoht. Linnapea 
küll tegi mulle ettepaneku 
sellele kohale asuda. Kuna 
mul isiklikus elus on ka prae-
gu olnud selline valikute te-
gemise aeg ja palju aastaid 
on räägitud linnamajanduse 
osakonna ümberstrukturee-
rimisest ja muudatuste te-
gemise vajadusest, aga kee-
gi pole asunud neid muutu-
si sisse viima, siis mõtlesin, 
et ehk võiks ise sarvist haa-
rata. Kaua me jõuame ainult 
rääkida? Aga kindlasti ei ar-
va ma, et see on poliitiline 
ametikoht.

Sissetulek erafirma 
juhina, nagu varem, 
oleks kindlasti suu-
rem. Kas selles töös on 
ehk mingi muu boonus, 
mis motiveerib?

No ma olen veendunud, 
et kusagil erasektoris olek-
sin võinud olla ka parema 
sissetuleku peal, kuid ku-
na olen elupõline Elva lin-
na elanik, siis natuke mak-
sab ka see. Püüan selle linna 
arenguks ka ise midagi an-
da ja praegu on selleks hea 
võimalus.

Peate te elamist El-
vas oluliseks eelduseks 
selles ametis?

Jah, kindlasti. Üks asi on 
siinseid probleeme tunneta-
da, teine, et need on ka iga-
päevaselt silma all ja mitte 
ainult kaheksa tundi päe-
vas. See aitab kindlasti kaa-
sa. Kui ka uuest aastast rää-
gime linna haljastusosakon-
na Varahalduse alla tule-
kust, siis seal on eriti oluli-
ne kohapealsete olude mak-
simaalne tundmine ja selle-
ga kursis olemine.

Kas sain õigesti aru, 
et 1. jaanuariks peavad 
olema ümberkorraldu-
sed tehtud ja uus struk-
tuur hakkama toimi-
ma?

Varahalduse personali 
jaoks ei muutu oluliselt mi-
dagi, küll aga haljastustöö-
listele. Kui praegu on nen-

de tööandjaks linnavalitsus, 
siis 1. jaanuarist Elva Vara-
haldus. Kõik tööd, mis on 
praegu tehtud, saavad teh-
tud ka tulevikus. Me ei loo-
da liitmisega saavutada ko-
he olulist rahalist kasu, kuid 
samas suudame kindlas-
ti tõsta asutuse efektiivsust 
kasvõi selles, et kui paljud 
tööd, mida praegu teevad 
nii Varahaldus kui haljastus-
töölised, liita, siis sealt tuleb 
kindlasti efektiivsus. Kõige 
suurem eesmärk on ikkagi 
teenuse kvaliteedi tõstmine, 
nii haljastuses kui ka hoone-
te haldamises.

Kuidas plaanite kva-
liteeti tõsta?

Üks asi on muidugi ini-
meste suhtumine. Kui me 
räägime kasvõi tehnikast, 
siis kui Varahaldus niidab 
siiamaani käsiniidukiga, sa-
mal ajal kui haljastusosa-
konnal on olemas kaks mu-
rutraktorit, siis see liitmi-
ne annab võimaluse kasuta-
da ka seda tehnikat. See on 
kindlasti üks koht, kus kva-
liteet tõuseb.

Kas hakkate pakku-
ma ka mingeid täien-
davaid teenuseid?

Kindlasti on ka see ees-
märk. Seoses selle liitmisega 
meie võimekus kasvab. Üks 
asi on need teenused, mida 
pakutakse linnale, kuid Va-
rahaldus peab hakkama en-
dale suures osas ise kasumit 
teenima. Selleks peab ta ole-
ma võimeline pakkuma tee-
nuseid ka väljapoole, kas siis 
eraettevõtjatele, eraomani-
kele või kellele iganes.

Aga kortermajad?
Kortermajad on niikuinii 

ja jäävad ka edaspidi meie 
teenuseid tarbima. Eks siin 
teatavad põhimõtete muu-
tused tuleb teha, sest kor-

termaja on ju samasugune 
eraomand nagu eramaja, 
vahe on vaid selles, et seal 
elab ühes majas mitu peret 
ja seal on mitu omanikku. 
Varahaldus on teenust pak-
kuv ettevõte.

Kortermajadel on Va-
rahaldusega lepinguli-
ne suhe, kuid oma ma-
ja asju peavad majaela-
nikud ise otsustama?

Nad võivad selle otsusta-
mise teenuse osta ka Vara-
halduselt. Kui on ühistu, siis 
on loomulik, et ühistu ot-
sustab ise, mis ta oma ma-
jaga teha tahab, millist tee-
nust ta kelleltki ostab. Ta ei 
pea teenust ostma tingimata 
Varahalduselt, vaid saab ise 
valida, kellelt. See on juba 
turukonkurents. Kes mingit 
teenust paremini pakkuda 
suudab, sellelt ostetaksegi.

Varahalduse hallata on 
48 kortermaja, neist vaid 
kümmekond on korteriühis-
tud. Sisuliselt oleksid need 
38 maja justkui omaniketa. 
Kõigil neil ligi viiesajal kor-
teril on küll omanikud, kuid 
kui me peaks suhtlema iga 
korteriga eraldi, siis see on 
suhteliselt raske.

Milliseid teenuseid 
Varahaldus praegu pa-
kub?

Elvas on vähe ühistuid, 
kes on üldse Varahalduse alt 
ära läinud ja kes saavad en-
daga täielikult ise hakkama 
või siis tellivad teenust ku-
sagilt mujalt. Need ühistud, 
kes on Varahalduse hallata, 
ostavad meilt sisuliselt kõi-
ki teenuseid, nii raamatupi-
damist, kui ka maja halda-
mise teenust ja pisiremonte. 
Ma usun, et paljud inime-
sed arvavad siiamaani, et 
nende maja ongi justkui lin-
na või siis Varahalduse mu-
re. Püüan seda arusaamist 
muuta. Varahaldus on siis-
ki ettevõte, kes pakub tee-
nust ja maja on ikka nende 
inimeste oma, kes seal ela-
vad. Kui inimene müüb kor-
teri maha, siis ei tule ta Va-
rahaldusele selle eest ra-
ha pakkuma, et ma müü-
sin korteri, et äkki te taha-
te ka natuke. Aga kui on va-

ja seda maja hooldada, siis 
oleks see justkui Varahaldu-
se probleem.

Reformierakond lu-
bas valijaile, et toetab 
korteriühistuid? Kui-
das?

Konkreetne lubadus oli 
toetada parklate väljaehi-
tamist. Kindlasti ei saa see 
olema nii, et linn nüüd hak-
kabki kõigile parklaid ehi-
tama. Initsiatiiv peab tule-
ma korteriühistu poolt. Linn 
toetab neid mingis osas, 
vastavalt välja töötatud kor-
rale. See oli meie lubadus ja 
meil on ka kindel plaan see 
täide viia.

Millised oleksid esi-
mesed konkreetsemad 
tööd uues ametis?

Haljastus ja linna hea-
kord on alati koht, mil-
lel on lõputult ruumi pare-
maks minna ja mis minu ar-
vates on Elvas viimaste aas-
tatega ka oluliselt paremaks 
läinud. Aga olen täiesti kin-
del, et kunagi ei jõua me sin-
na, kus linnakodanikud sa-
japrotsendiliselt sellega ra-
hul oleksid. See on koht, kus 
on palju tööd teha. Oluline 
on pakutava teenuse kvali-
teet. Praegu on vara öelda, 
kas kvaliteetset teenust suu-
detakse pakkuda praegus-
te hindadega, aga kvaliteet 
peab kindlasti paranema.

Kas usute, et üks hal-
dusfirma jõuab lahen-
dada kogu linna haljas-
tus- ja heakorraprob-
leemid?

Me võime ju süüdistada 
majahoidjat, kes ei korja kõi-
ki konisid ära, kuid samas – 
kes on ikka see inimene, kes 
selle koni trepikoja ukse et-
te viskab? Vaevalt, et seda 
teeb ainult võõras inimene. 
Majahoidja kohus on muidu-
gi see koni sealt ära korja-
ta, kuid kui inimeste suhtu-
mine oleks parem, siis neid 
konisid ei tekikski. Eks pal-
jud asjad on kinni inimese 
mõtlemises. Suhtumine on 
kujunenud ka suuresti see-
tõttu, et paljude asjade eest 
meil ei maksta. Niikaua kui 
sa selle teenuse eest ei mak-
sa, niikaua sa sellele ei mõt-
legi. Kui pead iga teenuse 
eest maksma, siis hakkad 
mõtlema, et kas ma ikka ta-
han maksta ja kas mul üldse 
on seda teenust vaja. Võibol-
la ma enam ei viska seda ko-
ni maha ja siis mulle polegi 
vaja, et keegi minu järel ko-
ristaks. Eks see mõtlemine 
on kujunenud läbi aegade ja 
nii see jääb.

Millega hakkab te-
gelema senine juhataja 
Väino Rantsus?

Koondamisi ei tule, Väi-
no Rantsus jääb tööle hal-
durina.

Loodetavasti püsi-
te selles ametis kauem 
kui teie eelkäija Uwe 
Kersna, kes pidas siin 
vastu napilt pool aas-
tat.

Minust olenevaid asjaolu-
sid arvestades kindlasti. Ai-
täh.

Heiki Hansen: püüan 
Elvale midagi andaElva gümnaasiumis 

toimus detsembri algu-
ses ülemaailmse AIDSi 
nädala raames palju hu-
vitavat.

Juba nädal varem käi-
sid usinad ettevalmistu-
sed: meisterdati postreid, 
planeeriti üritusi ja pro-
pageeriti eelolevat näda-
lat. Kui õige nädal kät-
te jõudis, riputati seinte-
le pilkepüüdvad värvili-
sed postrid, mille vastu 
õpilased suurt huvi tund-
sid. Ennekõike kindlasti 
seepärast, et postrid olid 
tehtud noortelt noorte-
le ja neil ilutsesid inim-
figuurid, millele õpilased 
olid lõbusama väljanä-
gemise andnud. Postrite 
kõrvale riputati harivaid 
tekste.

1. detsembril ilmus 
koolimaja katusele pu-
nastest küünaldest AIDSi 
sümbol – lips. Lipsu tegid 
katusele 8c klassi õpila-
sed koostöös sotsiaaltöö-
tajaga.

Koolis toimusid 8. 
klassidele AIDS-i ja HIV 
teemalised loengud, mi-

da viisid Punase Risti 
projekti raames läbi kaks 
noort Descartes'i Lütseu-
mi neidu. Loengud meel-
disid noortele, kuna need 
toimusid väga sõbralikus 
õhkkonnas ja õpilased 
ning Punase Risti neiud 
leidsid kiiresti ühise kee-
le. Loengu käigus la-
hendati ka mõned prob-
leemülesanded, mis aita-
sid noortel paremini tee-
maga kohaneda, õpeta-
ti kaitsevahendi kasuta-
mist ning tehti test, et nä-
ha, kui palju lõpuks meel-
de jäi. Loengud olid hu-
vitavad ja natukene hu-
moorikas võtmes, et ko-
gu info paremini meelde 
jääks.

AIDS-i nädal oli ha-
riv ning lõbus. Õpilastele 
meeldis eriti see, et tõsi-
ne teema oli tehtud noor-
tepäraseks. Loodetavasti 
toimub ka järgmisel aas-
tal midagi sama toredat.

Kaisa Reimal, 
8c klassi õpilane

Elva gümnaasiumis räägiti AIDSist

LÜHIDALT

HEIKI HANSEN

 EPMÜ tehnikateadus-
konna dilpom 2000.a

 pooleli õpingud TTÜ 
haldusjuhtimise magist-
rantuuris

 töökogemus ettevõtjana 
üle kümne aasta

Linnapea Reno 
Laidre: Ei üks ega tei-
ne. Küsimus pole ameti-
kohas, vaid probleemis, 
mis on linnas olnud roh-
kem kui aasta ja mille-
le on korduvalt tähele-
panu juhitud. Linn peab 
arendama, teostama jä-
relvalvet, ja rutiinsete ja 
igapäevaste tööde tarvis 
oleks vaja leida paremad 
lahendused. Seda plaani 
on peetud hästi pikalt.

Oleme korraldanud 
Varahalduse juhi koha-

le mitu konkurssi, kuid 
head kandidaati ei tul-
nud. Miks sai tehtud va-
lik Heiki Hanseni ka-
suks? Kui keegi tahab nä-
ha tonti selles, et keegi 
tegi oma erakonnakaas-
lasele koha, siis pole va-
het, kas see oleks juhtu-
nud konkursiga või ilma. 
Kui konkursi tulemuse-
na oleks leitud sama ini-
mene, kas siis oleks ini-
mesed teistmoodi arva-
nud? Miks on vaja ette-
käändeks teha mingeid 
vangerdusi? Konkurss ei 
ole kohustuslik. Meil on 
linnal kaks äriühingut ja 
kumbagi juhti pole kon-
kursi korras paika pan-
dud. Meil on vaja sellesse 
ametisse inimest, kes on 
kursis majandusasjadega, 
on energiline, tahab teha 
ja kindlasti on ise koha-
lik, kes teab tänavaauku-
dest, valgustitest ja hea-
korrast. Ma arvan, et me 
oleme võtnud tööle seda-
võrd tugeva inimese, et 
vaevalt me siit kohapealt 
oleks kõvemat leidnud.

Kas Varahalduse OÜ juhataja ametikoht on 
sotsiaalne või poliitiline?

Heiki Hansen loodab Elva Varahaldusele anda juba 
uuest aastast uue hoo. Foto: Sirje Veldi
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VOLIKOGU KUTSE

MIS JUHTUS
Elvas

04.12 kl 12.15 pa-
ni Kuldar Säästumarke-
tis põue kaks pakki siga-
rette LM kogusummas 64 
krooni, hoidis käes kahte 
DVD plaati kogumaksu-
musega 99.80 ning läbis 
kassa kauba eest maks-
mata. Kuldar peeti kinni 
peale kassat, kauplus sai 
kauba tagasi.

Päästjate väljasõit 
04.12 Valga maanteele 
oli seotud tänavale sat-
tunud õliga. Päästemees-
kond piiras reostuse levi-
ku ja kattis õli vedelikku 
imava absorbentainega.

06.12 hilisõhtul käi-
sid päästjad Kesk tänavas 
prügikasti kustutamas. 

Rõngu vallas
07.12 kl 20.20 juhtis 

Kaido (1977) sõidukit, 
mis ei olnud nõuetekoha-
selt läbinud tehnoülevaa-
tust.

08.12 kl 18.55 oli Reet 
(1966) ülevaatusel käi-
mata sõiduki roolis.

Rannu vallas
04.12 kl 23 juhtis Lau-

ri (1985) sõidukit, mis ei 
olnud läbinud tehnoüle-

vaatust ja milles kaas-
sõitja ei olnud nõueteko-
haselt kinnitatud turva-
vööga.

07.12 kl 22 juhtis Ai-
vi (1974) sõidukit, kuid 
kontrollijale esitamiseks 
puudus kehtiv juhiluba.

Konguta vallas 
03.12 kl 14.56 sõitis 

Magnus (1991) asulavä-
lisel teel kiirusega, mis 
ületas lubatud sõidukii-
rust mitte vähem kui 22 
km/h. Sõidukil puudus 
korraline tehnoülevaa-
tus.

09.12 ennelõunal põ-
lesid Kobilu külas korter-
majas elektrijuhtmed. Põ-
leng sumbus enne pääst-
jate saabumist. Pääste-
meeskond kontrollis eda-
sist tuleohutust ja tuulu-
tas ruumid.

Nõo vallas
04.12 kl 11.30 taba-

ti korralisel tehnoülevaa-
tusel käimata auto roolist 
Paul (1950).

06.12 kl 18.30 sõitis 
Enn (1959) asulavälisel 
teel lubatust kiiremini 23 
km/h.

Elva linnavalitsus on 
teinud aktsiaseltsile Veolia 
Keskkonnateenused (endi-
se nimega AS Cleanaway) 
ettepaneku sõlmida kor-
raldatud jäätmeveo leping 
1. jaanuarist 2010, mis an-
nab kolmeks aastaks fir-
male jäätmete veo ainuõi-
guse Elva linnas.

Uuele süsteemile üle-
minek (lepingute sõlmimi-
ne, konteinerite paigalda-
mine jne) kestab eeldata-
valt kuni kolm kuud ning 
reaalselt hakkab vedu toi-
muma märtsist 2010. Posi-
tiivne on see, et võrreldes 
vabaturuhindadega lange-
vad jäätmeveo teenustasud 
(vaata tabelit!).

Korraldatud veoga ha-
katakse vedama segaolme-
jäätmeid ja paberjäätmeid. 
Segaolmejäätmed tekivad 
eramajapidamistes, korter-
majades, suvilates, ärides, 
teenindusasutustes. Paber-
jäätmeid hakatakse veda-
ma kümne ja enama korte-
riga kortermajadest, kus on 
kaugküte.

Hetkel peavad elani-
kud ootama ning ise vedaja 
poole pöörduma ei pea.

Jäätmevedaja saadab 
elanikele info ja eeltäide-
tud jäätmekäitluslepingu 
postiga koju. Vedaja on ko-
hustatud paigaldama ka 
konteineri, kui jäätmeval-
daja seda soovib. Nõuetele 
vastavat juba ostetud kon-
teinerit välja vahetama ei 
pea. Elanikud, kes soovi-
vad konteinerit vahetada 
suurema või väiksema vas-
tu, peavad ise otsustama, 
kas uus konteiner osta või 
vedajalt rentida. Rendihin-
nad on toodud tabelis.

Võimalik on kasutada 
ka prügikotiteenust, mis 
on sobilik just üksi elavate-
le inimestele. Koti hoidmi-
seks ei ole vaja jäätmeval-
dajal konteinerit osta ega 
rentida. Kott tuleb vedami-
se päeval paigutada oma 
krundile suletavasse nõus-
se, millele on tagatud ve-
daja juurdepääs. Nõu tuleb 
markeerida sõnaga “sega-
olmejäätmed”. 

Linnavalitsus on jäät-
mevaldajate registrisse re-
gistreerinud kõik jäätme-

valdajad (kinnistute oma-
nikud), kelle valduses te-
kivad segaolme- ja paberi-
jäätmed. Korraldatud jäät-
meveoga liitumine on ko-
hustuslik. Jäätmevaldaja 
saab arve, olenemata sel-
lest, kas tal on leping sõl-
mitud või mitte, sest lepin-
gu puudumine ei vabasta 
jäätmete vedamisest. Sel 
juhul hakkab vedu toimu-
ma vastavalt linna poolt 
kehtestatud minimaalsele 
konteinerite tühjendussa-
gedusele ja kinnitatud hin-
nakirjale (vaata tabelist). 
Korraldatud jäätmeveoga 
liitumisest on vabastatud 
ainult need isikud (asutu-
sed), kes omavad jäätmelu-
ba või kompleksluba.

Eramajapidamiste ja ku-
ni kümne korteriga korter-
majade juurest ei või sega-
olmejäätmete vedu toimu-
da harvem kui iga nelja nä-
dala järel. Enam kui küm-
ne korteriga korterelamute 
juurest vähemalt iga kahe 
nädala järel.

Kortermajades on jäät-
mevaldajaks ka korteri-
ühistu, korteriühisus või 
hooneühisus. Linnavalitsu-
sel ei ole veel andmeid kõi-
kide kortermajade kohta, 
kus on moodustatud ühistu 
või ühisus. Palume esitada 
linnamajandusosakonnale 
vastava ühistu või ühisu-
se nimi, aadress ja esinda-
ja kontaktid. Vastasel juhul 
tuleb jäätmevedajal saata 
jäätmeveo leping kõikide-
le korteriomanikele eraldi. 
Elva Varahalduse OÜ hal-
damisel olevate korterma-
jade kohta infot esitada va-
ja ei ole, registrisse kantak-
se esindajana Varahalduse 
OÜ.

Erandjuhul võib jäätme-
valdaja taotleda enda luge-
mist korraldatud jäätme-
veoga mitteliitunuks. Lin-
navalitsuse linnamajan-
dusosakonnale tuleb esi-
tada põhjendatud taotlus. 
Taotluse vormi saab lin-
namajandusosakonnast 
või Elva linna kodulehelt 
www.elva.ee/kohalik oma-
valitsus/linnamajandus-
osakond. 

Linnavalitsus võib isi-
ku mitteliitunuks lugeda 

juhul, kui jäätmevaldajad 
ei kasuta ajutiselt elu- või 
äriruumi. Ajutiseks ruumi 
mittekasutamiseks loetak-
se perioodi, mis on pikem 
kui kaks kuud. Mitteliitu-
nuks saab lugeda ka juhul, 
kui jäätmevaldaja tegevu-
se käigus tekivad peale ol-
mejäätmete muud jäätmed 
ja nende üleandmiseks on 
jäätmekäitlejaga sõlmitud 
leping. See puudutab pea-
miselt ettevõtete jäätme-
hooldust.

Elva linnavalitsuse and-
metel on Peedu linnaosas 
ligikaudu 80 suvilat. Juhul, 
kui suvilat ei kasutata aas-
taringseks elamiseks, vaid 

ainult suvekuudel, on või-
malik taotleda vabastust 
talveperioodiks.

Elvas on palju erama-
japidamisi, millel on kolm 
või enam kaasomanikku. 
Juhul, kui osad kaasoma-
nikud elavad mujal, tuleks 
neil samuti taotleda mitte-
liitunuks lugemist. Leping 
sõlmitakse sel juhul inime-
sega, kes tegelikult majas 
elab. Täiendavat infot on 
võimalik saada linnama-
jandusosakonnast tel 7309 
884. 

Linnamajandusosakond
Vaata ka: Elva Postipoiss 

14. juuni 2008 ja 28. no-
vembril 2009.

Korraldatud jäätmevedu 
toob madalamad prügiarved

Elva Linnavolikogu is-
tung toimub 15. detsemb-
ril algusega kell 18 Elva 
linnavalitsuse saalis, Kesk 
tn 32

Päevakorra projekt:
1. Ülevaade Elva Lin-

navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

2. Elva Linnavolikogus 
fraktsioonide moodusta-
mine. (Leelo Suidt)

3. Elva Linnavolikogu 
eestseisuse moodustami-
ne. (Leelo Suidt)

4. Elva Linnavoliko-
gu liikmetele volikogu 
tööst osavõtu eest hüvi-
tuse suuruse ja maksmise 
korra kehtestamine. (Lee-
lo Suidt)

5. Elva linna esindaja-
te ja esindajate asendajate 
nimetamine Eesti Linna-
de Liidu kõrgeima organi 
Linnade Päeva ja Linnade 
Liidu volikogu koosseisu. 
(Leelo Suidt)

6. Elva linna esinda-
jate nimetamine Tartu-
maa Omavalitsuste Liidu 
Omavalitsuste Päevale ja 
esindajate nimetamine ju-
hatuse koosseisu. (Leelo 
Suidt)

7. Elva linna 2009. aas-
ta eelarve muutmine, II li-
saeelarve. (Reno Laidre)

8. Elva linna 2010. aas-
ta eelarve I lugemine. 
(Reno Laidre)

9. Elva linna 2009-
2011 majandusaasta aru-
ande auditeerimiseks au-
diitori määramine. (Reno 
Laidre)

10. Elva Linnavoliko-
gu 27. märtsi 2006. aasta 
otsuse nr 7 “Elva Linna-
valitsuse struktuuri, tee-
nistujate koosseisu ja pal-
gamäärade ning palga-
tingimuste kinnitamine” 
muutmine. (Reno Laidre)

11. Korteriomandi aad-
ressiga Tartu mnt 1-2 El-
va linnas ostmine. (Reno 

Laidre)
12. Raha eraldami-

ne Elva linna 2009. aas-
ta eelarve reservfondist. 
(Reno Laidre)

13. Elva Lasteaed Mu-
rumuna põhimääruse kin-
nitamine. (Toomas Järve-
oja)

14. Elva Lasteaed Õn-
neseen põhimääruse kin-
nitamine. (Toomas Järve-
oja)

15. OÜ-ga Aqua & 
Waste Services ühisvee-
värgi- ja kanalisatsiooni-
teenuse osutamise lepin-
gu ning teenuse osutami-
seks vastava varade ren-
dilepingu pikendamine. 
(Kalev Kepp)

16. Elva Linnavolikogu 
määruse nr 3; 28.01.2008 
“Korraldatud jäätmevedu 
Elva linnas” muutmine. 
(Kalev Kepp)

17. Varade üleandmi-
ne Elva Varahalduse OÜ 
omandisse. (Kalev Kepp)

18. Maamaksumäära 
kehtestamine ja maatüki 
maksustamishinna arvu-
tamine Elva linnas 2010. 
aastaks. (Kalev Kepp)

19. Maamaksust vabas-
tamine Elva linnas 2010. 
aastaks. (Kalev Kepp)

20. Kohanime määra-
mine. (Kalev Kepp)

21. Elva linna omandis 
olevate maade isikliku ka-
sutusõigusega koormami-
ne. (Kalev Kepp)

22. Elva linnas Eha tn 
16 asuva maaüksuse taot-
lemine Elva linna munit-
sipaalomandisse. (Kalev 
Kepp)

23. Elvas Vellavere tee 
2 ja Vellavere tee 2b kin-
nistute ning kinnistutega 
piirneva ala detailplanee-
ringu  kehtestamine. (Ka-
lev Kepp)

24. Muud küsimused.
Leelo Suidt, Elva 

Linnavolikogu esimees
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Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

Jõulukuu on ka El-
va Postipoisis heade soo-
vide aeg. Oma sugula-
si ja häid tuttavaid jõuad 
kättpidi tänada, või helis-
tada, kaardi saata ja mõ-
nele ehk küllagi minna, 
kuid kindlasti on igaühel 
meist keegi veel, keda sel 
aastal oleks põhjust erili-
selt tänada. Nüüd on sel-
leks veel üks võimalus – 
Elva Postipoisi tänupost.

Tuleta meelde, kes on 
Sind mõnes asutuses alati 
meeldivalt ja lahkelt tee-
nindanud või oled mille-
gi eest eriti tänulik ter-
vele asutusele? Või tu-
leb meelde lihtsalt kee-
gi hea inimene, kes sel 
aastal on Sinu elus olu-
list rolli mänginud? Sel-
lest, kui kenad inimesed 
tegelikult meie ümber 
elavad, oleks hea ka teis-
tel osa saada – nii muu-
tub maailm meie ümber 
aina paremaks. Ütleb ju 
Elva linna tunnuslausegi, 
et “Hoiame üksteist!”.

Avaldame Sinu tänu 
selle aasta viimases Elva 
Postipoisis 19. detsemb-
ril täiesti tasuta, kui see 
jõuab meieni hiljemalt 
15. detsembriks. Salmi-
kesi ja pikka juttu po-

le vaja, sest leheruum on 
napp, kuid lihtne tänu, 
mis tuleb südamest, on 
sellele inimesele või asu-
tusele, kellele see suuna-
tud, kindlasti tuhat korda 
parim jõulukink kui mis-
tahes asi, mis raha mak-
sab. Tänu ei saa olla ano-
nüümne, see tähendab, et 
tänaja peab kindlasti lisa-
ma ka oma nime.

Kirjuta epoiss@kodu.
ee, helista 730 9899 või 
507 0472 (tööpäevadel 
kella 9-17), too tänu ise 
toimetusse või postita ki-
ri linnavalitsuse postkas-
ti märkega “Elva Posti-
poisile”.

Oma lugejaile alati tä-
nulik Elva Postipoiss

Parim jõulukink on lihtne tänu

Haridus on vald-
kond, mis puudutab 
meid kõiki ühel või 
teisel viisil.

Sirje Pihlap

Viimasel ajal on kirgi 
kütnud kavandatav põhi-
kooli ja gümnaasiumi la-
hutamine. Et lähiaastatel 
väheneb gümnaasiumiea-
liste õpilaste arv kolman-
diku võrra, on paratamatu, 
et mõnedesse koolidesse 
õpilasi lihtsalt ei jätku. La-
hendust nähakse selles, et 
maakondades ja ka linna-
des tekitatakse suuremad 
gümnaasiumid ja nendest 
eraldi seisvad põhikoolid. 
Kuidas see kõik peaks toi-
muma, pole päris selge.

Ohutunnet tekitab güm-
naasiumi ja põhikooli lahu-
tamise kava sellisena, na-
gu seda hetkel pakutak-
se. Kas on mõtet vägisi lõh-
kuda toimivat kooli, milles 
on klassid esimesest kahe-
teistkümnendani? Sellise 
küsimuse on esitanud pal-
jud kooliga seotud inime-
sed.

Kui mõelda Elva güm-
naasiumile, siis pole möö-
das ju kümmet aastatki 
ajast, kui kolm kooli ühen-
dati. Üle on elatud kõik ühi-
nemisraskused ja nii õpila-
sed kui õpetajad tajuvad 
end ühe kollektiivina. Kas 
see on hea või halb? Julgen 
arvata, et see on hea üsna 

mitmes mõttes. Kas nüüd 
ootab siis jälle ees lahuta-
mine? Kindlasti saadaks ka 
sellega hakkama, kuid en-
ne tuleks mõelda, mis selle 
läbi paremaks muutuks.

Elvas on olemas kaks 
koolimaja, mis iseenesest 
võimaldavad üsna mitme-
suguseid lahendusi. Näi-
teks, kui lahutada güm-
naasium ja põhikool, te-
kiks kohe mitmeid problee-
me: ühes majas tuleks ruu-
mipuudus ja teises jääks ar-
vatavasti ruumi üle; güm-
naasiumis ei jätkuks mõne-
de ainete õpetajatele koor-
must, tööle tuleks minna 
ka teise kooli.

Kas oleks ka mõned 
plussid?

Kindlasti. Üsna ahvat-
lev on mõte, et Elvasse te-
kib gümnaasium, mis on 
piirkonna tõmbenumbriks. 
Kuidas seda aga saavuta-
da olukorras, kus lähedal 
on Tartu koolid, mis soo-
vivad samuti endale õpila-
si saada?

Et ees ootavad muutu-
sed puudutavad nii õpila-
si, õpetajaid kui lapseva-
nemaid, siis oleks hea, kui 
ei jäädaks lihtsalt ootama, 
mis juhtub, vaid osaletaks 
aktiivselt. Kõige lihtsam, 
mida teha, on avaldada 
oma arvamust. Miks mit-
te juba järgmises ajalehe 
numbris või hoopiski foo-
rumis www.minuelva.ee.

Koolireformiga seondu-
vat, eelkõige põhikooli ja 
gümnaasiumi lahutamist, 
arutati möödunud nelja-
päeval riiklikult tähtsa kü-
simusena Riigikogus. Eri-
nevate erakondade poolt 
jäi kõlama mõte, et põhi-
mõtteliselt saadakse aru 
koolivõrgu uuendamise va-
jalikkusest, kuid enne vas-
tava seaduse vastuvõtmist 
tuleb põhjalikult selgeks 
teha, mida see endaga kaa-
sa toob. Inglise kolledži di-
rektor Toomas Kruusimägi 
avaldas lootust, et jõutak-
se erakondadeülese lahen-
dini.

Sel nädalal allkirjastas 
haridusminister põhikoo-

li ja gümnaasiumi uute õp-
pekavade projektid ja saa-
tis need valitsusele me-
netlemiseks. On lootus, et 
nende järgi alustavad juba 
järgmisel aastal tööd iga 
kooliastme esimesed klas-
sid, st esimesed, neljandad, 
seitsmendad ja kümnendad 
klassid. Selleks ajaks on 
vaja paljudes ainetes uusi 
õpikuid, klassiruumides-
se kaasaegseid tehnilisi va-
hendeid (arvuteid, projek-
toreid), õpetajate täiend-
koolitust. Kõik see maksab 
päris palju, kuid ilma sel-
leta on uus õppekava vaid 
paber, millega väga palju 
teha pole.

Millised vahendid on 
järgmise aasta riigieelar-
vesse planeeritud õppe-
kava rakendamiseks, po-
le veel päris selge. Kõigest 
hoolimata loodan, et uus 
õppekava on parem eelmi-
sest. Selle järgi peaks ole-
ma paremas kooskõlas õp-
pesisu ja selle omandami-
seks ette nähtud aeg. Seni-
sest enam peaks aega jää-
ma uurimiseks ja mõtle-
miseks. Gümnaasiumis on 
senisest vähem kohustus-
likke kursusi. Õpilastel on 
võimalus valida, milliseid 
aineid nad soovivad põhja-
likumalt õppida. Nii on õpi-
lastel paremad võimalused 
arendada end just nendel 
aladel, milleks rohkem eel-
dusi ja huvi on.

Koolireform - riiklikult 
tähtis küsimus

Üsna ahvatlev 
on mõte, et 
Elvasse tekib 
gümnaasium, 
mis on piirkonna 
tõmbenumbriks.

08.12 otsustati:
Anda välja kirjalik 

nõusolek ühisveevärgi 
ja -kanalisatsiooni liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks Nõmme tn 7, Nõm-
me tn 11, Nõmme tn 16, 
Käo tee 11, Tähe tn 1, Va-
na-Koidu tn 4, Valga mnt 
28, Pikk tn 31.

Anda kirjalik nõus-
olek kanalisatsiooni lii-
tumisrajatise väljaehi-
tamiseks Tartu mnt 18, 
Pikk tn 47, Pikk tn 68, 
Vaikne tn 18.

Anda raieluba Tar-
tu maantee äärsel hal-
jasalal kasvava ühe kuu-
sepuu, ühe vahtrapuu ja 
kuue männipuu raiumi-
seks; kasutusluba Arbi 
järve tervendamistööde 
teostamisel.

Lubada Elva HKK-l 
Sinilind korraldada ava-
lik üritus Jõululaat 12. 
detsembril; Rõngu Roil 
OÜ-l korraldada ilutules-
tik aastavahetusel.

Jagada Kesk tn 35 
katastriüksus kaheks ka-
tastriüksuseks: Kesk tn 
35 pindala 1583 m² ja Ap-
teegi tn 2 pindala 3759 
m².

Määrata projektee-
rimistingimused Nooru-
se tn 5 kinnistule ehita-
tavate puurkaevude vä-
liselektrivõrkude projekti 
koostamiseks; Järve tn 9 
katastriüksuse sihtotstar-
beks elamumaa.

Muuta Elva linna 
2009. aasta eelarvet ma-
jandusliku sisu ja tege-
vusalade järgi.

Kinnitada Elva lin-

na lasteasutuste lahtiole-
ku ajad.

Sõlmida töövõtule-
ping E.R.T. Elekter OÜ-
ga Lasteaed Murumuna 
parkla valgustuse paigal-
damiseks; MTÜ-ga Assisi 
Franciscuse Selts looma-
de hoiuteenuse osutami-
se leping.

Kanda majanduste-
gevuse registrisse El-
va HKK Sinilind kauban-
duse korraldajana avali-
kul üritusel Jõululaat.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Elva lin-
na 2009-2011 majandus-
aasta aruande auditeeri-
miseks audiitori määra-
mine; Elvas Vellavere tee 
2 ja Vellavare tee 2b kin-
nistute ning kinnistutega 
piirneva ala detailplanee-
ringu kehtestamine; Va-
rade üleandmine Elva Va-
rahalduse OÜ omandisse; 
Elva Lasteaed Murumuna 
põhimääruse kinnitami-
ne; Elva Lasteaed Õnne-
seen põhimääruse kinni-
tamine; Elva Linnavoliko-
gu 27. märtsi 2006. aasta 
otsuse nr 7 “Elva Linna-
valitsuse struktuuri, tee-
nistujate koosseisu ja pal-
gamäärade ning palga-
tingimuste kinnitamine” 
muutmine; Raha eral-
damine Elva linna 2009. 
aasta eelarve reservfon-
dist; Korteriomandi aad-
ressiga Tartu mnt 1-2 El-
va linnas ostmine; Elva 
linna 2009. aasta eelarve 
I lugemine; Korraldatud 
jäätmeveo piirhinnad El-
vas aastal 2012.

Maia Kukk, linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

KOOL Uued tuuled hariduses võivad koolid taas lahutada

TÄNUPOST

NÄITUSED ELVAS
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Paarkümmend aastat 
omaaegses Elva Met-
samajandis bussiju-
hiametit pidanud Vel-
lo Prans peab 15. det-
sembril 75. sünnipäe-
va.

Milvi Kapaun

Millega praegu tege-
led?

Olen täisverd pensionär. 
Oma majas ja aias on tege-
mist kogu aeg. Mida tööl 
käimise ajal ei saanud ko-
dus ära teha, seda on nüüd 
olnud aega teha. Viimased 
kuus aastat olen proovinud 
oma lõbuks viinamarju kas-
vatada. Sorte on mul viis-
kuus. Ükskord tõi tütar Kaja 
mulle viinamarju, ühele ko-
barale oli jäänud puutükk 
külge. Torkasin tolle vaa-
si, tulid juured alla ja nüüd 
on see juba üsna jämeda tü-
vega viinapuu. Kasvavad 
aia ääres, maja ukse kõr-
val, klaasmaja on ka neid 
täis. Hoolt on nendega suvel 
omajagu, vaja kogu aeg kas-
vusid noppida, et nad väga 
suureks ei läheks.

Bussijuhina oled 
saanud omal ajal pal-
ju reisida. Millised ko-
had olid muljetavalda-
vamad?

Karpaadid ja Krimm. 
Mäed on võimsad ja ilusad! 
Sai käidud 2061 meetri kõr-
gusel Goverlo mäe tipus ära. 
Neli tundi läksime üles, al-
latulek oli veel hullem, võt-
tis jalad päris ära. Kui alla 
saime, sai hästi kuuma du-
ši all käia. Kui selle kuuma 
vee alt läbi käisid, oli maru 
hea olla, oleks võinud veel 
teist korda mäkke ronida.

Kas mägiteedel sõi-
tes oled kõhedust ka 
tundnud?

Ei ole ette tulnud, mulle 
meeldis mägedes käänulis-
tel teedel sõita. Kui esimest 
korda Karpaatides sõitsin, 
oli seal veel vana tee – eriti 
ekstreemne. Vaat see oli vä-
gev! Kõige suurema ehma-
tuse olen läbi elanud hoopis 
bussist eemal kaunist loo-
dust nautides. Oli ilus koht, 
jätsin bussi seisma, läksime 
pilti tegema. Äkki vaatan 
– buss liigub! Panin suure 
jooksuga bussi poole ajama. 
Tuli välja, et üks mees oli 
nõuks võtnud bussiga natu-
ke edasi sõita, et see pildis-
tamisel kaunist vaadet ei se-
gaks.

Ekstreemseim bussi-
reis?

Ühel Karjala reisil põi-
kasime etteantud mars-
ruudist kõrvale, tulime 
Petrozavodskist tagasisõi-
dul mööda metsikut teed. 
See oli endine Soomemaa. 
Nägime vanu Soome vers-
taposte, laastatud külasid 
ja kirikuid. Kui ühest met-
sast läbi sõitsime, kadus tee. 
Kaks prussi olid üle oja pan-
dud, sealt tuli bussiga üle 
sõita. Elanikke nägime vä-
he, äärmine viletsus paistis 
kõikjalt. Ühes külas ajasi-
me juttu, trehvasime soom-
lase peale. Ütles, et on ainu-
ke soomlane seal, kõik on 

venelased, valgevenelased, 
ukrainlased. Küsisin, miks 
aias ühtki marjapõõsast ega 
õunapuud näha pole? Ütles, 
et kui puule ka üks õun otsa 
tuleb, siis virutatakse koos 
puuga ära. Ükski asi paiga-
le ei jää, kõik varastatakse 
ära.

Kas reisil mõni eks-
kursant bussist maha 
ka on jäänud?

On küll. Vilniuses jäid 
kaks meest maha. Jõivad 
ennast täis ja jäid magama. 
Ootasime pool päeva, ne-
mad ei tulnudki bussi otsi-
ma. Läksid rongijaama, sõit-
sid rongiga Riiga ja olid en-
ne meid juba kodus. Ühed 
vennikesed sattusid Lenin-
gradi reisil pokri. Ööbisi-
me Staraja Russa lähedal 
telkides. Neil tuli viinaisu 
ja panivad hääletamisega 
Staraja Russasse. Said joogi 
kätte, aga miilits torkas nad 
pokri. Otsisime neid seal 
taga, käisime miilitsas ka. 
Öeldi, et panid, jah, kaks 
eestlast rongi peale, saatsid 
kodu poole minema.

Kes on olnud kõige 
hullem reisija?

Näitleja Peeter Volkonski. 
Tõin ta ükskord bussiga Tar-
tust Elvasse esinema, öösel 
viisin tagasi. Elvasse sõidul 
oli üsna vagusi, tagasisõidul 
räuskas mis hull. Oli jokkis, 
jubedamalt ropendas! Ei 
kannata teda siiamaani. Kui 
ta telekas esineb, siis lähen 
ära teise tuppa.

Koolipõlves olid sinu 
huviks laulmine ja pil-
limäng. Kas muusikat 
edasi õppida ei taht-
nud?

Olin eraõpetaja juu-
res klaverimängu õppinud, 
kuid sõja tõttu jäi see poo-
leli. Pühajärve koolis laulsin 
kooris ja mängisin orkestris 
akordioni. Mängima õppisin 
omal käel, põhiliselt tantsu-
lugusid. Pandi mind sunni-
viisiliselt tantsuks mängi-
ma. Koolimajas olid kom-
somoli- ja parteikoosole-
kud, peale seda tants. Siis 
võeti pisikesel poisil natist 

kinni ja pidid aga mängi-
ma. Olin siis 12-aastane ja 
nii tüdinenud sellest! Klas-
siõed arvasid, et lähen kind-
lasti muusikakooli. Mina ei 
tahtnud. Tegivad seal hai-
get mulle koolis, igal või-
malikul juhul panid klave-
rit mängima. Aga tantsimist 
nad mulle selgeks ei õpe-
tanud, ma ei tantsi tänase-
ni. Olen nii kange mees ol-
nud, et ega mind tantsupõ-
randale ei saa. Metsamajan-
dis naised kiusasid küll, et 
tule, me õpetame. Ei hakka 
mina, vana hobune, enam 
tantsimist õppima!

Oled leidnud aega ka 
lastelastega tegelemi-
seks?

Mul on kaks tütart ja ne-
li täisealist lapselast. Laste-
na olid nad kõik suved El-
vas. Lõbu oli laialt – sõit-
sime ringi, käisime Võrts-
järves ja Pangodis ujumas. 
Olid vahvad suved! Nüüd 
on kõik suured inimesed, 
õpivad ja töötavad, Elvasse 
satuvad harvem.

Mis ametit peaksid, 
kui poleks olnud bussi-
juht?

Olen elus ka võimeistri-
na töötanud, mulle see töö 
meeldis. Tervis ei lubanud 
sellel alal aga töötada. Kui 
oleks tervist olnud, oleksin 
kindlasti selles ametis edasi 
töötanud. Isa töötas mul ka 
piimanduses, lapsena elasin 
võitööstuse peal. Allkorru-
sel pandi masinad käima – 
oli selline kodune tunne...

Mis on parim õnnes-
tumine elus olnud?

Et pikalt bussireisilt elu-
ga ikka tagasi on tuldud. 
Elukutse ju selline, võib kõi-
ke ette tulla. Ei ole mida-
gi juhtunud, vanajumal on 
hoidnud.

Mida eelolevatelt 
aastatelt ootad?

Et mul viinamarjad ikka 
hästi kasvaksid, et neid las-
tele jätkuks. Lapselapselap-
si ootan. Praegu ei tea neid 
veel olevat, aga küll nad tu-
levad, ega nad tulemata 
jää.

UUDISED

JUUBILAR Pensionär Vello Prans

Üle poole sajandi auto- ja bussirooli keeranud Vello 
Prans naudib rahulikku pensionipõlve ning ootab aega, 
mil lapselapselapsed toas ringi vudima hakkavad. Foto: 
Milvi Kapaun

Bussijuht, kes nautis 
mägiteedel sõitmist

ELVA POSTIPOISS
254, 10.12.1999

 Eesti tarbijate ühis-
tute parimaks teenin-
dajaks valiti Lili Loid. 
Üldarvestuses sai ta III 
koha.

 Tartu maavanem 
Jaan Õunapuu kutsus 
nõupidamisele Tartu 
maakonna kultuurijuhid 
ja Alatskivi valla ning 
Elva linna esindajad, et 
ära kuulata arvamused, 
kas liita maakonna 
kaks muuseumi, Liivide 
ja Tartumaa muuseum. 
Mingit lõppotsust ei 
langetatud.

 Elva perekeskuses 
kohtusid inimesed, kes 
oma töös puutuvad 
kokku kuriteoohvrite-
ga või tahavad neid 
inimesi aidata. Esin-
datud oli Elva politsei, 
Elva linnavalitsus, 
Elva haigla, lasteaed 
Õnneseen, EELK ja 
Elva Baptistikogudus, 
Kriminaalhooldusamet, 
Elva gümnaasium ja 
Elva perekeskus.

 Elvas viidi läbi 
koolituspäev “Laps ja 
vägivald” lasteaedni-
kele ja teistele lastega 
töötavatele spetsialis-
tidele.

 Elva Tarbijate Ühistu 
kaubamajas maksid 
silikoonpitsiga sukad 
49 krooni.

10 AASTAT

Teist korda toimunud 
noorte leiutajate üleriigi-
lisel konkursil läks häs-
ti ka Elva gümnaasiumi 
9.d klassi õpilastel Ma-
dis Kartaul ja Hans Hen-
ri Karul, kelle leiutis 
“Astuvenergia” võitis 5.-
9. klasside arvestuses esi-
koha. Kõige edukama ja 
aktiivsema osaleja pree-
mia pälvis Luunja kesk-
kool.

Õpilasleiutajate riikli-
ku konkursi eesmärk on 
väärtustada teadus- ja 
arendustegevust ning in-
novatsiooni õpilaskon-
nas, stimuleerida õpi-
laste aktiivsust teadus- 
ja arendustegevuse ning 
innovatsiooni alal ning 
avaldada tunnustust väl-
japaistvaid tulemusi saa-
vutanud õpilastele ja õpi-
laskollektiividele, nende 
juhendajatele ja õpetaja-
tele ning koolidele.

Tänavusele konkur-
sile, mille teemaks oli 
“Hoiame kokku”, laekus 
650 tööd 83st koolist üle 
Eesti. Parimate tööde va-
hel jagati auhindu 400 
000 krooni väärtuses.

Noored saatsid kon-

kursile palju erinevaid 
leiutisi, mis aitaks mida-
gi kokku hoida, näiteks 
elektrit, raha, vett, aega, 
kuid ka närve ja elusid.

“Enamus leiutistest oli 
mõeldud õpilaste enda 
igapäevaelu kokkuhoidli-
kumaks muutmiseks: nõ-
rutamisraamid keefiri- ja 
jogurtipakkidele, päeva-
raha kokkuhoiu rahakott, 
pedaalidega muruniiduk 
ja palju muud,” ütles kon-
kursi projektijuht Maarja 
Ülper. “Eraldi tuleb välja 
tuua tööd, mis olid mõel-
dud kellegi teise elu liht-
sustamiseks, näiteks mit-
med esemed pimedatele, 
vanuritele, aga ka koerte-
le ja kassidele.”

Elva poiste leiutiseks 
olid nii meeste kui nais-
te kingad, mille talda-
des olid energiat tootvad 
seadmed, mis tallale as-
tudes hakkasid tootma 
energiat.

Konkursi korraldasid 
SA Archimedes, SA Tea-
duskeskus AHHAA ning 
Haridus- ja Teadusminis-
teerium. 

EPP

Elva koolipoisid leiutasid energiat 
tootvad kingad

Paljudel laulukonkurs-
sidel tunnustust pälvinud 
14-aastane Elva laulu-
tüdruk Elise Ustav andis 
välja oma esimese plaa-
di “Elise sõpradele”. El-
va laulustuudios õpeta-
ja Triin Normanni käe all 
laulmist õppiv Elise on 
plaadile laulnud oma Tal-
linna lauluõpetaja Piret 
Laikre loomingu. Küm-
nest laulust pooltele on 
sõnad kirjutanud laulja 
Marek Sadam.

“Ennekõike soovi-
tan Elise plaati neile, 
kes naudivad hästi esita-
tud ning seatud muusi-
kat, mis mõeldud sõpra-
dele ning mis sobib kõi-
gile, kes usuvad lihtsaid-

ilusaid tõdesid ja loomu-
likult armastust,” tut-
vustab lauludekogumik-
ku imeliselt kujundatud 
plaadiümbrisel Sadam. 
“Hääl, kes need lood tõe-
liselt elavaks laulab, on 
siiras ja puhas.”

Plaati aitasid Eli-
se Ustavil sisse laulda 
professionaalsed muu-
sikud ja taustalauljad, 
aranžeeringud tegid pro-
dutsendid Tõnu Laikre ja 
Piret Laikre. Plaadi välja-
andja on OÜ Spanner, ku-
jundas Ain Vares Logolife 
OÜ-st. Plaat on müügil 
Elva Konsumis ja tellitav 
ka internetis www.laikre.
ee. 

EPP

Elise Ustavil ilmus esimene plaat
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. 504 
5909

Valga mnt 1A müügil suusad, ui-
sud, saapad jm. 504 5909

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Müüa kuivi kütteklotse. 40L 27.- 
Vedu tasuta. 501 0753

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Müüa pikad ja tükeldatud küt-
tepinnud. 5399 9140

Küttepuu (kuiv ja märg lepp). 
513 2927

Müüa tükeldatud kaseküttepin-
nud koos veoga. Tel. 501 0361

Ruperti Äris on müügil 
Goodkaarma seebid, Kõlleste 
kommimeistrite maiustused, ees-
timaised pastad ja taimeteed.

Boilerite puhastamine, paigal-
dus. 5595 1141

Torud umbes? Boiler vajab pu-
hastamist? Helista 5635 7455

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
san-tehnilised tööd, õhk-soojus-
pumpade müük ja paigaldus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Paksust metallist saunaahjud, 
erinevad variandid. Detsembris 
-10%. 515 7625

Soovin osta elamukrun-
ti Elvas al. 1000 m² hinnaga 
kuni 200 000 kr. 5629 6506; 
erki@energiajaehitus.ee

Üürile anda kort (dušš). 5556 
4040

Üürile anda 2-toal. keskk. korter 
(uus, läbi kahe korruse) Elvas. 
503 2954

Üürile anda 4-toaline mug. krt. 
Rõngus. Tel. 529 1558

Müüa 4-toal krt Tartu, Kaunase 
pst 12. Hind 700 000.- Info 5345 
6498

Müüa kinnistud Tartumaa, Nõo 
alevik, Männiku 1-3; 5-14 Hind al 
22 kr/m².-. Info 5345 6498

Elva Linnaraamatukogu on 16. 
detsembril suletud.

Eelmisel laupäeval oli 
võistlustules kuus FC Elva 
võistkonda. Nendest kaks 
osales auhinnalistel tur-
niiridel, kus võideti kuld 
ja hõbe. Neli võistkonda 
käis kogemusi omandamas 
Quattromed Cup turniiri 
neljandal etapil, mida kor-
raldab Tartu jalgpalliklubi 
Santos.

Kuldmedalid võitsid El-
va jalgpallipoisid Nõo Juu-
nior Cup turniiri kõige noo-
remate, 2002.a poiste tur-
niiril. Finaalmängus või-
deti JK Merkuur-Juuniori 
esindust 1:0, värava lõi Ro-
bin Kors 41 sekundit enne 
normaalaja lõppu. Võist-
konnas mängisid Chris Ro-
bin Kadastik, Joonas Aart, 

Robin Kors, Robin Paring, 
Karel Otti, Karl Tammeorg, 
Oliver Kiho, Raido Laan, 
Karl Artur Kors ja Kermo 
Korela. Väravad lõid Robin 
Kors (7), Robin Paring (9), 
Raido Laan. Treener Krist-
jan Moorast.

Samal ajal võistlesid 
Põltsamaal FC Elva 1999.
a poisid. Viigimängude ja 
võitudega finaali jõudnud 
Elva jalgpallipoisid pidid 
finaalmängus JK Merkuur-
Juuniori minimaalset 2:3 
paremust tunnistama. Või-
deti hõbemedalid ja hõbe-
karikas.

Mängisid Erik Vaar-
mann,  Kristo Kolesnitsen-
ko, Sander Lensment, 
Ragnar Sikk, Hans Hend-

rik Karro, Roland Liinar, 
Kristo Korela, Remi Kõivik, 
Sander Üllim ja Markus 
Lokk. Väravakütid olid 
Kristo Korela (2), Sander 
Üllim (2), Markus Lokk (4), 
Kristo Kolesnitsenko (3), 
Roland Liinar (2), Sander 
Lensment ja Remi Kõivik. 
Treener on Gunnar Pastak.

Teisel võistluspäeval 
mängis Nõo turniiril ka FC 
Elva Otepää 1995.a poiste 
meeskond, kes saavutas 9. 
koha.

Võistluste tulemused 
FC Elva kodulehel www.
fcelva.ee.

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

Noorimad olid parimad

Siiras kaastunne 
Mihkel Dedovile

VENNA
kaotuse puhul.

KÜ Rukki 11

EMMA OGANESJAN
14.08.1922 – 07.12.1999

Mälestame 
10. surma-aastapäeval.

Tütar perega

Südamlik kaastunne 
Mihkel Dedovile kalli venna

VOLDEMAR DEDOVI
surma puhul.

Perekonnad Toom ja Kork

Mälestan head sõpra
VIKTOR SOKOLOVI

Toomas

5. detsembril peetud 
üle-eestilise tantsuturniiri 
Magus Algus aasta viima-
sel etapil osales seitse Elva 
tantsupaari, neist viiel õn-
nestus pääseda finaali.

Mudilaste vanuserüh-
mas tantsisid end hõbeme-

dalile Rauno Laan - Kadi-
Liis Hansen, pronksi said 
Remi Hansen - Silvia Sula.

Lapsed I klassis nelja 
tantsu võistlusel tantsisid 
end kuldmedalile Joel Su-
la - Kreete-Lizette Oselin 
(pildil). Samas vanusegru-

pis võitsid pronksi Sten-
Anders Aan - Lizette Vutt. 
Finaalikohti jagus ka paa-
rile Jaan-Erik Tigane - 
Sandra Sonn, kes saavuta-
sid kuuenda koha. 

EPP

Võistlustantsijatel 
läheb jätkuvalt hästi

Foto: erakogu
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Elva Kaubanduskeskuses ja Arbimäel
9. detsembrist 5. jaanuarini

PALJU SOODSAID PAKKUMISI SÄÄSTUKAARDI OMANIKELE
 tavahind  hind säästukaardiga
Jogurt Alma A+B maasika 1kg 22.50  13.90
Kõrvitsasalat 560g Salvest 21.90 kg/39.10 14.90 kg/26.60
Praekapsad Felix 820g 30.50 kg/37.19 19.90 kg/24.26
Õrnsoola forellifilee 75g 28.90 kg/385.33 21.90 kg/292.-
Talutaadi verivorst 700g 31.50 kg/45.- 24.90 kg/35.57
Kohv Paulig President 500g 45.90 kg/91.80 38.90 kg/77.80
Talumehe rulaad küüslauguga vp. kg 63.50  49.90
Rannarootsi ahjupraad küpsetuskotis 700g 86.40 kg/123.42 52.90 kg/75.57
Meekook 1kg karbis (Eesti Pagar) 76.90  57.90

Suhkur kg 11.90
Jahutatud broiler vp. kg (Tallegg) 29.90

Hele õlu Saku Originaal 0,5l purk 7.90 L/15.80
Hele õlu A.Le Coq Premium pdl. 4-pakk 39.90 pdl/9.97
Vahuvein Sovetskoje Sladkoje 6% 075l 24.90 L/33.20
Vahuvein Sovetskoje Polusladkoje 10% 0,75l 32.90 L/43.86
Vahuvein Sovetskoje Igristoje Sweet Riga 11,5% 0,75l 45.90 L/61.20
Vahuvein Törley Muscateller 12% 075l 49.90 L/66.53
Viin Luty 40% 0,5l 59.90 L/119.80
Vahuvein Asti Abbazia DOCG 7,5% 0,75l 85.90 L/114.53
Tähelepanu! Tegemist on alkoholiga! Alkohol võib kahjustada teie tervist!

PÜHADEPAKKUMINE
22. - 24. detsember:
Tume õlu Saku Porter 7,5% 0,5l pdl. 7.90 L/15.80
Pühadekeeks 300g Eesti Pagar 13.90 kg/46.33
Heeringafileetükid punase veini kastmes 270g 16.90 kg/62.59
Heeringafileetükid majoneesikastmes tilliga 250g 16.90 kg/67.60
Felixi Perekurk terve 680g 16.90 kg/24.85
Rannarootsi seapraad küpsetuskotis 700g 49.90 kg/71.28
Suitsu-keedu Maamehesink ~1,8kg (Atria) kg 69.90
Suitsu-keedu Maamehesink vp.~0,3kg (Atria) kg 75.90
22. - 31. detsember:
Majonees 290g Salvest 11.50 kg/39.65
Majonees kerge 290g Salvest 11.50 kg/39.65
Konserveeritud herned Bonduelle 425ml 11.50 L/27.05
Konserveeritud mais Bonduelle 425ml 11.50 L/27.05
Salatikurk 520g Salvest 11.50 kg/22.11
Salatiporgand 530g Salvest 13.50 kg/25.47
Marineeritud šampinjonid Minu 320ml 18.90 L/59.06
Ketšup Meira 1kg 29.50

AASTAVAHETUSE PARIM PAKKUMINE!
29. - 31. detsember:
Hallitusjuust Bavaria Blu 150g 50% kuiva.fitness 24.90 kg/166.-
Hallitusjuust Bavaria Blu 150g 70%kuiva. 24.90 kg/166.-
Soolalõhe fileetükid 200g 39.90 kg/199.50
Kook maasika-jogurti 1,1kg karp (Eesti Pagar) 79.90 kg/72.63
Grillitud seapraad vp.kg (Nõo LT) 89.-

Vahuvein Törley Charmant 11,5% 75cl 46.90 L/62.53
Vahuvein Törley Mucateller 11,5% 75cl 46.90 L/62.53
Vahuvein Asti Martini 7,5% 75cl 119.- 
Tähelepanu! Tegemist on alkoholiga! Alkohol võib kahjustada teie tervist!

LISAKS VEEL PALJU HÄID PAKKUMISI DETSEMBRIS…

ELVA KAUBANDUSKESKUSE

PARFÜMEERIA OSAKONNAS ELVA KONSUMIS

E-EHITUSKESKUS Arbimäel
Puitbrikett 10kg 25.- kg/2.50
Laminaatparkett (valge saar, tamm) 7mm 89.-  m²
Klaasvill KT-40 50mm 369.-

10. - 24. detsember:
Ostes kaupa üle 100 krooni,

saad KINGITUSE kauba peale!

KODU&TEHNIKA
Padi kirju 50x60cm 39.90
Tekk kirju 140x210cm 129.-
Merino kaela–kaisupadi lammas 109.-
Raadio Scott 199.-
Telefon juhtmeta Philips 339.-
Tolmuimeja Severin 1400W 499.-
Mikrolaineahi Midea al 569.-
Kodukino Samsung 1899.-
Kodukino Philips 2999.-
Televiisor Thomson 22” MPEG4 3999.-
Televiisor Samsung 32” MPEG4 5999.-
Televiisor Philips 42” MPEG4 10999.-
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